



ໂຄງການ BAF II  
ກໍລະນີສຶກສາ ທີ 6  
ມີນາ 2022

57BYTES  
ເວັບໄຊ:  
<https://57bytes.com>

ຂະແໜງ:  
ໄອຊີທີ  
ກິດຈະກຳທີ່ໄດ້ຮັບທຶນສົມທົບ:  
ໃບຢັ້ງຢືນ ISO/IEC  
29110-4-1

ບໍລິສັດທີ່ປຶກສາຜູ້ໃຫ້ບໍລິການ:  
PK Service Co. Ltd.  
ແລະ  
ISEM Co. Ltd.



# ສ້າງຄວາມພ້ອມໃນການຂະຫຍາຍ ການໃຫ້ບໍລິການທີ່ຫຼາກຫຼາຍຂຶ້ນ ກວ່າເກົ່າ ຂໍ້ມູນກ່ຽວກັບບໍລິສັດ

ສ້າງຕັ້ງຂຶ້ນໃນປີ 2018, ບໍລິສັດ 57 BYTES ເປັນບໍລິສັດໄອຊີທີ, ຕັ້ງຢູ່ນະຄອນຫຼວງ  
ວຽງຈັນ ເປັນບໍລິສັດຂອງຜູ້ປະກອບການທີ່ມີອາຍຸໜຸ່ມນ້ອຍ, ທ່ານ ຈິດປະເສີດ ສົມເພັດ  
(ຊື່ຫຼິ້ນ 'ໂລມາ'), ທ່ານເຄີຍເຮັດວຽກ ແລະ ຮຽນ ກ່ຽວກັບໄອຊີທີຢູ່ປະເທດສິງກະໂປ. ເປັນ  
ບໍລິສັດທຳອິດໃນລາວທີ່ໃຫ້ບໍລິການດ້ານຊອບແວ, ລວມທັງ ເປັນເຈົ້າຂອງທີ່ຢູ່ທາງອິນເຕີ  
ເນັດ 'bansi.la' ທີ່ໃຫ້ບໍລິການປຶກສາດ້ານການບັນຊີ ແກ່ບໍລິສັດ SMEs. Bansi.la  
ໃຫ້ບໍລິການແກ່ສະມາຊິກໃນການຄຸ້ມຄອງລາຍຮັບ-ລາຍຈ່າຍ, ເງິນເດືອນພະນັກງານ, ສາງ  
ສິນຄ້າ ແລະ ອື່ນໆ ທີ່ເປັນເງື່ອນໄຂດ້ານການບັນຊີ ລວມເຖິງ ການລາຍງານອາກອນ. 57  
BYTES ຍັງໄດ້ພັດທະນາລະບົບການຈ່າຍເງິນ 'CheckBill' -- ທີ່ເປັນການບໍລິການ  
ເປີດຊ່ອງທາງການຈ່າຍເງິນໃຫ້ແກ່ສະມາຊິກ. ທາງບໍລິສັດຍັງໃຫ້ບໍລິການ ອື່ນໆທີ່ເປັນການ  
ບໍລິການແບບທົ່ວໄປຂອງບໍລິສັດ ໄອຊີທີຢູ່ລາວ ປະກອບມີ ດ້ານໃຫ້ຄຳປຶກສາ, ຝຶກອົບຮົມ  
ແລະ ສ້າງເວັບໄຊ ແລະ ແອັບໃນມືຖືໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າ. ໃນປີ 2020, ບໍລິສັດ 57 BYTES  
ໄດ້ຮັບລາງວັນຊະນະເລີດໃນງານມອບລາງວັນງານ ສະຕາດອັບຂອງ ສປປ ລາວ (Lao  
Start-Up Awards).



## ອຸປະສັກຕໍ່ການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍໂຕຂອງບໍລິສັດມີຫຍັງແດ່?

ຜົນສຳເລັດຂອງບໍລິສັດ 57 BYTES ໃນໄລ່ຍະຜ່ານມາ ໝາຍເຖິງບໍລິສັດພວມເຕີບໃຫຍ່  
ຂະຫຍາຍໂຕ ແຕ່ການຮັກສາມາດຕະຖານໃນການໃຫ້ບໍລິການກາຍເປັນອຸປະສັກອັນໃໝ່.  
ບໍລິສັດ SMEs ທີ່ປະສົບຜົນສຳເລັດທັງໝົດລ້ວນແຕ່ໄດ້ຜ່ານຄວາມເຈັບປວດຫຼາຍຢ່າງ  
ໃນຂະບວນການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍໂຕ, ອຸປະສັກຕໍ່ມາແມ່ນການບໍລິຫານແຕ່ລະຂັ້ນຕອນ  
ໃຫ້ມີຄວາມຍືນຍົງໄດ້ແນວໃດ ໂດຍບໍ່ໃຫ້ສິ່ງຜົນກະທົບຕໍ່ຄວາມເຊື່ອໝັ້ນຕໍ່ສິນຄ້າ ແລະ  
ການບໍລິການ ຈາກຜູ້ບໍລິໂພກ (ຕົວຢ່າງ. ທຸກສິ່ງທຸກຢ່າງທີ່ເຮັດໃຫ້ປະສົບຜົນສຳເລັດນັບ  
ແຕ່ມີສ້າງຕັ້ງບໍລິສັດທຳອິດ). ບໍລິສັດ 57 BYTES ຮູ້ວ່າພວກເຂົາຕ້ອງສ້າງໃຫ້ບາງພະ  
ແນກຂອງທຸລະກິດຂອງຕົນຕ້ອງໄດ້ເຮັດໃຫ້ມີລະບົບຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ການຂະຫຍາຍໂຕຂອງ  
ບໍລິສັດໝາຍເຖິງການບໍລິຫານໂຄງການແບບສະເພາະກິດໃຫ້ໜ້ອຍລົງ. ລວມທັງຄວາມ  
ຈຳເປັນໃນການສ້າງລະບົບການເກັບມ້ຽນເອກະສານທີ່ດີຂຶ້ນ, ສຳລັບທັງລູກຄ້າ ແລະ  
ບໍລິສັດເອງ.

ບໍລິສັດ 57 BYTES ຍັງມີຈຸດປະສົງຢາກເຂົ້າເຖິງຕະຫຼາດຂອງບໍລິສັດທີ່ໃຫຍ່ກວ່າ,  
ບໍລິສັດຕ່າງປະເທດ, ໜ່ວຍງານລັດຖະບານ ແລະ ອົງການຈັດຕັ້ງສາກົນທີ່ບໍ່ຂຶ້ນກັບ  
ລັດຖະບານ, ທັງໝົດທີ່ກ່າວມານັ້ນລ້ວນແຕ່ຮຽກຮ້ອງໃຫ້ຜູ້ໃຫ້ການບໍລິການຕ້ອງມີຄວາມ  
ເຂັ້ມແຂງໃນລະດັບສູງຂຶ້ນ. ລູກຄ້າປະເພດນີ້ສ່ວນໃຫຍ່ແມ່ນຈະເອົາໂຄງການທີ່ໃຫຍ່ກວ່າ  
ມາໃຫ້ແກ່ບໍລິສັດຄື 57 BYTES ໃຫ້ບໍລິການ, ແຕ່ພວກເຮົາກໍ່ມີເງື່ອນໄຂເພີ່ມເຕີມເພື່ອ  
ຮັບປະກັນວ່າບໍລິສັດທີ່ຖືກເລືອກມີຄວາມສາມາດໃນການຮັບວຽກໂຄງການ ແລະ ສາ  
ມາດເຮັດສຳເລັດຕາມຄາດໝາຍ. ພວກເຂົາຍັງມີຄວາມສະຫຼາດກວ່າໃນການຈັດຈ້າງ  
ບໍລິສັດໃຫ້ການບໍລິການ, ໂດຍສ່ວນໃຫຍ່ຈະເຮັດການປະມຸນໃຫ້ມີການແຂ່ງຂັນເພື່ອຈັດ  
ຈ້າງເອົາບໍລິສັດໃຫ້ບໍລິການດັ່ງກ່າວ. ເພື່ອໃຫ້ຖືກເລືອກ, ຜູ້ປະມຸນຕ້ອງໄດ້ສະແດງໃຫ້ເຫັນ  
ເຖິງຄວາມສາມາດດ້ານເຕັກນິກໃນການຮັບໂຄງການ ກ່ອນທີ່ຈະເປັນຜູ້ຊະນະການປະມຸນ.





“ການພັດທະນາຊອບແວເປັນໜຶ່ງໃນອຸດສາຫະກຳທີ່ມີການເຕີບໂຕໄວທີ່ສຸດ ແລະ ຫຼາຍບໍລິສັດສ້າງຊອບແວແຂ່ງຂັນກັນໃນການສ້າງໂປຼແກມທີ່ດີທີ່ສຸດໃຫ້ແກ່ລູກຄ້າຂອງຕົນ. ບໍລິສັດ 57BYTES ເປັນໜຶ່ງໃນບໍລິສັດມາຍໃນທີ່ສ້າງຊອບແວໃນປະເທດລາວທີ່ຍືດໜັ້ນ ໃນການປັບໂຕເຂົ້າກັບມາດຕະຖານທີ່ນຳໃຊ້ໃນອຸດສາຫະກຳຂອງຕົນ. ໂຄງການ

BAF II ໄດ້ຊ່ວຍໃຫ້ພວກເຮົາໄດ້ຮັບມາດຕະຖານ ISO29110 ເພື່ອຍົກລະດັບຂອງຂັ້ນຕອນການພັດທະນາຊອບແວຂອງພວກເຮົາ ແລະ ຊ່ວຍຮັບປະກັນໃຫ້ພວກເຮົາສ້າງໂປຼແກມທີ່ຖືກຕ້ອງກັບຄວາມຕ້ອງການຂອງລູກຄ້າຂອງພວກເຮົາ.”

ທ່ານ ຈິດປະເສີດ ສິມເພັດ, CEO ຂອງບໍລິສັດ 57BYTES.



“ບໍລິສັດ 57 Bytes ເປັນອີກບໍລິສັດໜຶ່ງທີ່ໂຄງການ BAF II ໄດ້ຮ່ວມເຮັດວຽກນຳຢ່າງໜ້າປະທັບໃຈ. ທ່ານ. ໂລມາ, ຜູ້ສ້າງເບິ່ງບໍລິສັດເປັນຜູ້ປະກອບການທີ່ແທ້ຈິງໃນອາຍຸທີ່ຂ້ອນຂ້າງໜຸ່ມນ້ອຍ. ລາວເປັນຄົນທີ່ມີຜອນສະຫວັນ ແລະ ມີຄວາມບຸກບັນຕະຫຼອດເວລາໃນການສ້າງແຕັກໂນໂລຊີໃໝ່ເພື່ອຮັບໃຊ້ທຸລະກິດ ແລະ ວິທີອື່ນໆໃນການພັດທະນາການດຳເນີນງານຂອງບໍລິສັດ. ຂ້າພະເຈົ້າຫວັງວ່າຈະໄດ້ເຫັນບໍລິສັດຂອງລາວເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍໂຕໃນປີຕໍ່ໆໄປ.”

ທ່ານນາງ. ເມ , ຮອງຫົວໜ້າໂຄງການ.

## ການຊ່ວຍເຫຼືອຂອງໂຄງການ BAF II

ໂຄງການ BAF II ໃຫ້ທຶນສົມທົບແກ່ບໍລິສັດ 57 BYTES ເພື່ອຊ່ວຍໃຫ້ໄດ້ຮັບໃບຢັ້ງຢືນມາດຕະຖານ ISO/IEC 29110-4-1, ຫຼື ເຮັດໃຫ້ບໍລິສັດໄດ້ຮັບຊື່ເຕັມວ່າ: ເປັນບໍລິສັດທີ່ມີປະຫວັດ ແລະ ຄຸນນິພົນໃນການໃຫ້ບໍລິການ ລະບົບ ແລະ ຊອບແວ ແບບຄົບວົງຈອນແກ່ບໍລິສັດຂະໜາດນ້ອຍ ຊຶ່ງເປັນໃບຢັ້ງຢືນທີ່ຂ້ອນຂ້າງໃໝ່ ທີ່ອອກແບບມາໂດຍສະເພາະໃຫ້ແກ່ບໍລິສັດ SMEs ທີ່ໃຫ້ບໍລິການໃນຂະແໜງໄອຊີທີ, ໂດຍທີ່ມາດຕະຖານ ISO/IEC/IEEE 12207 (ມາດຕະຖານທົ່ວໄປສຳລັບການພັດທະນາຊອບແວໃຫ້ແກ່ບໍລິສັດຂະໜາດກາງ ແລະ ໃຫຍ່) ແມ່ນຂ້ອນຂ້າງບໍ່ເໝາະສົມ.

ພາກທີ 4 ຂອງໃບຢັ້ງຢືນມາດຕະຖານ ISO/IEC 29110, ທີ່ບໍລິສັດ 57 BYTES ສະໜັກ, ເພື່ອໃຫ້ໄດ້ ‘ກຸ່ມທີ່ມີປະຫວັດການໃຫ້ບໍລິການທົ່ວໄປ’ ແລະ ເໝາະສົມກັບບໍລິສັດ SMEs ທີ່ບໍ່ໄດ້ສ້າງຊອບແວໃນການວິເຄາະໃດໜຶ່ງ. ຂໍ້ມູນເພີ່ມເຕີມເບິ່ງໄດ້ທີ່: <https://www.iso.org/standard/67223.html>

ບໍລິສັດ 57 BYTES ໄດ້ຈ້າງສອງບໍລິສັດທີ່ປຶກສາດ້ານທຸລະກິດ ເພື່ອຊ່ວຍເຮັດວຽກນີ້. ບໍລິສັດທີ 1 ແມ່ນ ບໍລິສັດ PK Service Co. ຢູ່ ສປປ ລາວ ເພື່ອຊ່ວຍກະກຽມຂັ້ນຕອນຕ່າງໆໃນການຂໍໃບຢັ້ງຢືນ ຈາກນັ້ນສະຖາບັນອອກແບບຊອບແວ (ISEM) ຢູ່ປະເທດໄທ ທີ່ເປັນອົງການຍິ່ງຍິນມາດຕະຖານດັ່ງກ່າວ ເພື່ອເຮັດການກວດສອບ ແລະ ຍິ່ງຍິນມາດຕະຖານ.

ພວກເຮົາເຊື່ອວ່າ ບໍລິສັດ 57 BYTES ເປັນໜຶ່ງໃນບໍລິສັດພັດທະນາຊອບແວທຳອິດຢູ່ລາວ ທີ່ໄດ້ຮັບໃບຢັ້ງຢືນດັ່ງກ່າວ.



ທ່ານ ໂລມາ ເຈົ້າຂອງບໍລິສັດ 57Bytes ຮັບລາງວັນຊະນະເລີດໃນງານມອບລາງວັນStart-Up 2020.

## ບາງບົດຮຽນທີ່ຖອດຖອນໄດ້

ບໍ່ພຽງແຕ່ບໍລິສັດ 57 BYTES ເທົ່ານັ້ນທີ່ເຊື່ອວ່າເມື່ອໄດ້ຮັບໃບຢັ້ງຢືນ ISO 29110-4 ແລ້ວ ຈະຊ່ວຍພວກເຂົາປະສົບຜົນສຳເລັດ ແລະ ໄດ້ບໍລິຫານໂຄງການ ແລະ ລູກຄ້າ ທີ່ໃຫຍ່ກວ່າເກົ່າ, ແຕ່ມັນຍັງຈະຊ່ວຍໃນຂົງເຂດອື່ນໆໃນການເຕີບໃຫຍ່ຂະຫຍາຍຕົວຂອງທຸລະກິດ. ຍົກຕົວຢ່າງ, ການຈ້າງຜະນັກງານໃໝ່ ແລະ ການອະທິບາຍໜ້າວຽກຕ່າງໆໃຫ້ແກ່ຜະນັກງານທັງໝົດ, ຈະສ້າງໃຫ້ເປັນລະບົບຫຼາຍຂຶ້ນ ແລະ ງ່າຍຂຶ້ນຖ້າມີລະບົບການຈັດເກັບເອກະສານທີ່ມີລະບົບຫຼາຍຂຶ້ນ. ລະບົບການຈັດເກັບເອກະສານ ຈະຊ່ວຍປົກປ້ອງບໍລິສັດໃນກໍລະນີທີ່ລູກຄ້າຕ້ອງການໃຫ້ປ່ຽນແປງຫຼາຍຢ່າງທີ່ຈຳເປັນຕ້ອງໄດ້ມີການຕິດຕາມ ຂໍ້ມູນ ແລະ ຄ່າໃຊ້ຈ່າຍ.

ຖ້າທ່ານຕ້ອງການຮຽນຮູ້ເພີ່ມເຕີມກ່ຽວກັບໂຄງການ BAF II ແລະ ພວກເຮົາຈະຊ່ວຍພັດທະນາທຸລະກິດຂອງທ່ານໄດ້ດ້ວຍວິທີໃດ? ເຂົ້າເບິ່ງເວັບໄຊ [www.baflaos.com](http://www.baflaos.com) ແລະ ເຮົາສາມາດເລີ່ມປຶກສາຫາລືກັນໄດ້.